
Test rozhodčích ČAAF, školení 2020 
 

Jméno: 
 
Správných odpovědí: 
 
Pokyny (přečtěte si je!). Na další stranu otočte až na pokyn 
 
Všechny otázky jsou „jasné”. Pokud to tam není přímo napsané, tak se nic jiného neudálo, nebyl žádný „skrytý” 
fumble, faul nebo cokoliv podobného a akce skončila poslední uvedenou činnosti.  
Co není napsané, to se nestalo a nevymýšlejte scénáře co by kdyby a někdy a případně. 
@A20 znamená „na 20yardové linii týmu A”. A je tým, který uvádí míč do hry, (tedy offense nebo kicking team; B 
je ten druhý tým) v popisované akci a je jím i po případných změnách v držení míče a i v akci následující 
(následující akce tedy může rozehrávat tým B). 
Není-li přímo napsáno jinak, vždy uvažujte 11s fotbal, 100+20 yardů dlouhé hřiště, pátou minutu první čtvrtiny za 
stavu 0:0 atp. Nevymýšlejte bizarní scénáře. 
 
Je-li někde řeč o faulu, tak neřešte vliv na akci nebo cokoliv podobného. Je-li tam zmínka o holdingu, tak to je 
holding. Při posuzování odkud se bude rozehrávat, počítejte s přirozenou volbou (včetně možného odmítnutí), 
neuvažujte v rovině „za určitých okolností může být ale vyhodnější to či ono”, viz výše. 
 
Neptá-li se otázka vysloveně na něco jiného, žádá se, abyste v odpovědi uvedli. 

• který tým bude rozehrávat příští down 
• kolikátý down to bude 
• kolik bude chybět do line to gain 
• z kolika yardů se bude rozehrávat 
• jestli se čas spustí na snap (S), ready for play (R), jestli čas běží (B) 

 
Odpověď zapište stylem „A 1&10 @B30 - S”, což v překladu znamená „tým A bude mít první down a deset a bude 
se rozehrávat na 30 yardech poloviny soupeře a čas se znovuspustí na snap”. 
Podmínkou správné odpovědi je zodpovězení v tomto tvaru a všech pět „odrážek“ musí být správně. Odpověď 
uvádějte v tomto formátu, nepište ji slovně! A nevypisujte nic dalšího, otázka se na nic dalšího neptá a neztrácejte 
čas úvahou o tom, jestli hráč má být vyloučen, jestli je to v NFL jinak apod. 
 
Pokud akce skončila touchdownem, field goalem nebo safety, tak napište: 

• TD, KO@35 (pokud byla nějaká penalizace, tak číslo vždy změňte na správné!) 
• FG, KO@35 
• Safety, KO@20 

 
Pokud akce skončila touchbackem, tak napište: TB, 1&10@20 
 
V případě try zapište 

• Bez bodu/1 bod/2 body, KO@35 
• Opakování try @3 

 
V případě kickoffu zapište 

• Standardní zápis, tzn. například A 1&10 @B30 - S 
• Opakování kickoffu @35 

 
Odpovědi pište vždy na příslušný řádek před otázku. Myslíte-li si, že se vám tam odpověď nemůže vejít, tak je to 
špatná odpověď, protože správná se tam vejde. Na vypracování máte 60 minut, ne víc (na každou podotázku tedy 
vychází něco málo přes jednu minutu). 
 

Hodně štěstí. 



Otázka 1 A 2&15 @A30. QB A12 háže pass na svého receivera. Ten jej zachytává a je sražen a @A42. Než 
QB odhodil míč ... 

• způsobil obránce B22 holding na @A45 
• způsobil OL A55 holding na @A28 

 
Otázka 2 PAT @B3. Během snapu je v backfieldu 5 hráčů týmu A. Hráč B5 interceptne míč a doběhne do  

endzóny týmu A. Během jeho returnu linebacker B55 ...   
Napiš i případný počet bodů, který tým A či B během potvrzení získal. 

• … fauluje (holding) centra v B endzoně. 
• … blokuje (čistě) centra v B endzoně  

 
Otázka 3  

Jak dlouhá je přestávka mezi poločasy v české lize? 
O kolik minut se můžou, po domluvě koučů, maximálně zkrátit jednotlivé čtvrtiny zápasu? 
Jaký musí být nejnižší rozdíl ve skóre, aby bylo přistoupeno k “Mercy rule”? 
Ze které yardové lajny se rozehrává na začátku prodloužení? 
Může se tým, kterému hrozí 10s odpočet, nějakým způsobem „vykoupit“? Když ano - jak? 

 
Otázka 4 A 1&10 @A20. Hráč A22 běží s míčem a je složen na @B40. Během jeho běhu byl hráči A77 hozen 

holding na ...  
• @A25  
• @A45 

 
Otázka 5 A 4&2 @A12. A1 doběhne na @A15, kde fumbluje. Míč se odkutálí do autu na ... . Poté co se míč 

dostane do autu, hráč týmu B spáchá personal faul. 
• … @A20 … 
• … @A10 … 

 
Otázka 6 A 4&5 @B40. Trenér se rozhodne hrát. … . Míč se kutálí @B37, kde ho zvedne RB. Doběhne na 

@B20, kde ho složí za facemask.  
• … QB při pokusu chytit vysoký snap muffne míč … 
• … QB poté co chytí snap, fumbluje @B45 a při pokusu míč získat do něj omylem kopne  

 
Otázka 7 Kickoff @A35. Tým A prohrává na konci zápasu o 2 body a pokouší se o onside kick. Míč se kutálí a 

na @A42 jej zalehne A88. Během toho, co se míč kutálel, blokoval hráč A22 soupeře na ... 
• @A46 
• @A44 

 
Otázka 8 2&10 @B40. Run, RB vyběhne do autu na @B25. 

• do konce 1. poločasu zbývá 1:22  
• do konce 2. poločasu zbývá 2:11 

 
Otázka 9 3&5 @A20. QB háže míč na svého receivera a je faulován (PF-RPS). WR11 chytá míč @A30 a běží. 

Na @A40 míč fumbluje a na @A45 míč zalehává ... 
• hráč týmu A 
• hráč týmu B 

 
Otázka 10 4&7 @A23. Během rozehráním je hráč B77 nachytán v offsidu. RB22 následně doběhne na ... 

• @A32 
• @A29 



Otázka 11 A 3&G @B18. Na konci 4. čtvrtiny. Tým A prohrává o 4 body a ani jeden tým už nemá timeout. 
A33 chytá screen pass a běží s míčem. Na @B10 se ho pokouší tacklovat B55, chytí ho zezadu za 
chránič ramen v oblasti jmenovky a stáhne jej agresivně dozadu a dolů. A33 se výrazně podlomí v 
kolenou, ale tackle ustojí a pokračuje dále směrem k endzóně týmu B. Na @B8 se A33 střetne s 
dalším obráncem a při kontaktu mu padá helma. Rozhodčí okamžitě píská a zastavuje čas. … 

• … Game clock ukazuje 0:07 
• … Game clock ukazuje 0:17 

 
Otázka 12 A 4&15 @A40. A6 puntuje míč, kterého se jako první dotýká A89 na @B26. Zvednout míč se však 

povede až hráči B44 na @B12. Ten běží s míčem a fumbluje na @B30. Tam vezme míč A66 a 
doběhne až do endzóny týmu B. Během běhu A66 však fauloval hráč B77. 

• Jednalo se o holding na @B25. 
• Jednalo se o PF - facemask na @B25. 

 
Otázka 13 A 3&10 @B35. RB běží a je tacklován na @B20. RB si následně rozčíleně sundá helmu, kterou hodí 

po protihráči B99. Navíc přiběhne jeho spoluhráč A55 a udeří hráče, který runningbacka tackloval. 
Následně ještě RB slovně napadne rozhodčího. Po hře jsou tak hozeny 3 nesportovní fauly týmu A. 
Navíc... 

• … RB byl tacklován za facemask - byl hozen personal faul týmu B 
• … RB je tacklován čistě, ale B99 hodí helmu zpět po RB - je mu hozen faul po hře  

 
Otázka 14 A 1&10 @A30. QB je v tackle boxu na @A25 a hledá svého receivera. Nikoho nemůže najít a tak 

pod tlakem defensivního enda … . Během akce vypršel čas první čtvrtiny.  
Napište navíc i v jaké čtvrtině se bude hrát další akce. 

• … zahazuje míč do prostoru, kde není žádný legální příjemce jeho passu …  
• … háže míč k nohám RB, který se tohoto enda snaží zablokovat. Před snapem však byl 

tento DE v offsidu … 
 

Otázka 15 A 4&10 @A40. Punt. Hráč B21 (bez fair catche) se snaží zachytit míč na @B15. Ten se od něj však 
pouze odráží do vzduchu a @B20 chytá míč ve výskoku hráč A88. Hráč A88 s míčem pod kontrolou 
dopadá nohama... 

• na sidelinu @B18 
• do hřiště na @B19 a vybíhá do autu na @B18 

 
Otázka 16 A 4&10 @A30. Punt. Míč se kutálí po hřišti, když se jej na @B40 dotkne hráč B47, který … . Míč je 

nakonec zalehnut hráčem A11 na @B35. 
• … je do míče nablokován hráčem A11 
• … zakopnul o svého spoluhráče a nechtěně upadl na míč 

 
Otázka 17 Pokus o field goal @B30. Holder, klečící na @B37, chytne míč a ihned hází na hráče A32. Ten pass 

chytne na @B28 a vyběhne do autu @B21. 
• Jednalo se o 3&10 
• Jednalo se o 4&10 

 
Otázka 18 A 4&5 @B35. Rozhodčí nechtě zapíská, když… 

• RB A25 běží s míčem @B32  
• hráč B34 chytil interception @B10 a chtěl začít returnovat 

 
 



Otázka 19 A 4&10 @B40. Nedotknutý punt se odrazí na @B2 a pokračuje vzduchem do endzóny týmu B. 
Dobíhající hráč A22 jej plácne dozadu a míč vyletí mimo hřiště na @B5. 

• Hráč A22 stojí oběma nohama ve hřišti a míč je nad endzónou. 
• Hráč A22 stojí oběma nohama v endzóně a míč je ještě na @B1. 

 
Otázka 20 A 4&10 @B25. Tým A se pokouší o field goal. Ten je však částečně zablokovaný na @B28 hráčem 

B22 tak, že se odráží na @B5. Tam se jej pokouší zvednout … , ale pouze jej mufne a míč míří do 
endzóny týmu B. Jakmile se kutálí v endzóně, zvedá jej B33 a pokusí se o return, avšak zakopne a 
upadne na @B2. 

• … hráč A88 
• … hráč B55 

 
Otázka 21 A 1&10 @B20. WR88 zachytí míč ve výskoku, jeden yard v endzóně týmu B. Než stačí dopadnou 

na zem v endzóně, vystrčí jej hráč B21 ... 
• zpět do hřiště na @B2, kde A88 spadne na zem 
• do autu za sideline v endzóně 

 
Otázka 22 A 1&10 @A20. Rychlý pass QB12 skočí v rukách A88, který je hned složen na @A25. V okamžiku 

snapu bylo na hřišti 12 obránců. 
• Rozhodčí si to uvědomili a začali pískat okamžitě po snapu  
• Rozhodčí si to uvědomili pozdě a hodili flag až těsně po skončení akce. 

 
Otázka 23 A 4&10 @B40. Tým A vede o 3 body. Nedotknutý punt se odrazí na @B2 a pokračuje vzduchem do 

endzóny. Kam skáče hráč A11 a než on či míč dopadnou na zem v endzóně, plácne míč zpět do 
hřiště. Tam jej na @B4 chytá B55 a začne returnovat, ale fumbluje na @B6. Míč zvedá na @B8 
hráč A22 a dobíhá do endzóny týmu B. Časomíra ukazuje 0:01 ve čtvrté čtvrtině… 

• … Ihned po snapu byl hozen holding hráči A77. 
• … Ihned po snapu byl hozen nepovolený blok pod pás hráči B99. 

 
Otázka 24 4&10 @A20. Končí Q4 a tým A vede 14:10. Punter nezpracuje snap od centera a míč je přeletí. 

Aby punter zabránil soupeři získat míč, tak míč na zemi @A4 trefí tak, že míč vyletí přes end line 
do autu 

• Do míče kopne nohou 
• Do míče plácne rukou 

 
 
Otázka 25 Pojmenujte tyto signály rozhodčího (kde je více možností, uveďte tu nejpoužívanější) 

     
     
 


